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SEPSI

Cu aproape 500 de meciuri jucate împreună în tricoul Ştiinţei, Nicuşor Bancu 
şi Vladimir Screciu au fost printre remarcaţii victoriei cruciale a României 
cu Kosovo. Bancu a alergat enorm, ca de obicei, şi a fost mereu omul în 
plus pe faza de atac, iar Screciu a jucat libero într‑un sistem nou şi a dat 

siguranţă defensivei, scoţând şi cartonaşul roşu care ne‑a facilitat victoria. 
Astăzi, cei doi se întorc în alb‑albastru într‑un meci la fel de important: cu 

Sepsi, echipă neînvinsă în cele 13 meciuri jucate până acum, în sezonul 
2023‑2024. Sunteţi pregătiţi să‑i susţinem pe băieţi până la ultimul fluier?

SIMBOLURI OLTENEŞTI, 
BUNURI NAŢIONALE



Lyes, salut şi bine ai revenit la Universita-
tea! Te‑ai născut într‑o comună de lângă 
Lille, în nordul Franţei. Am vrea să ştim 
cum au fost locurile natale şi copilăria ta.

Vă salut şi eu. Aşa cum am mai spus‑o, sunt 
foarte fericit că m‑am întors aici. Aşa e, m‑am 
născut în Lille şi am avut o copilărie frumoa‑
să. Nordul Franţei este o zonă foarte plăcută 
şi deseori simt că îmi lipseşte. Însă şi aici, la 
Craiova, mă simt ca acasă.

Dar despre familia ta ce ne poţi spune? 
Cine sunt oamenii cărora simţi că le dato-

rezi cel mai mult şi cărora le eşti cel mai 
recunoscător?

Le sunt foarte recunoscător părinţilor mei, 
m‑am simţit mereu susţinut de ei şi au făcut 
tot ce le‑a stat în putinţă să reuşesc în viaţă. 
La fel au făcut şi pentru fraţii mei mai mici, 
pe care îi iubesc mult. 

În afară de fotbal, mai aveai alte hobby‑uri, 
copil fiind? Îţi aminteşti să fi visat vreodată 
să practici altă meserie?

Nu îmi amintesc să fi visat vreodată la alt‑
ceva, sincer. Nici nu cred că poţi să ajungi la 
un nivel bun dacă nu munceşti foarte mult de 
când eşti copil. Din fericire, pentru mine şi 
pentru mulţi colegi de‑ai mei, să „muncim“ 
la fotbal însemna să ne jucăm. Şi mă jucam 
mult fotbal, foarte mult, nu‑mi prea amintesc 
să fi avut alte preocupări.

Cu cine ai ţine într‑un meci dintre Maroc 
şi Algeria şi de ce?

(râde) Probabil ştiţi că mama e din Algeria 
şi tata din Maroc, aşa că e o întrebare dificilă. 
Prefer să nu ţin cu nimeni dacă se întâlnesc 
cele două, vorba aia, să câştige cel mai bun! 
Eu sunt francez, oricum, deci ţin cu Franţa 
(râde iarăşi).

Ai reprezentat Naţionala Franţei în peste 
20 de partide, la juniori. Cu ce mari fotba-
lişti ai jucat în această perioadă şi cât de 
important a fost pentru tine să joci la un 
astfel de nivel?

Da, am fost în circuitul Naţionalei timp 
de trei ani şi sunt foarte mândru de asta. Am 
jucat cu mai mulţi fotbalişti care astăzi s‑au 
afirmat la un nivel înalt – Coman, Dembele, 
Pavard… Dar nu sunt doar ei, în Franţa sunt 
foarte mulţi fotbalişti talentaţi. Eu însumi 
cred că sunt unul dintre ei. Francezii în ge‑
neral au un sistem de copii şi juniori foarte 
bine pus la punct şi cred că asta m‑a ajutat 
mult în carieră.

S‑a scris în presa de la noi că ţi‑ai dorit foar-
te mult să revii la Universitatea. E adevă-
rat? De ce a fost acest transfer important 
pentru tine?

E simplu: m‑am simţit foarte bine când 
am fost aici înainte. Asta în ciuda acelei ac‑
cidentări grave la genunchi despre care ştiţi 
deja. Mi‑a părut rău puţin când m‑am întors 
în Ungaria şi mi‑am dorit să mă întorc ca să 
demonstrez ce pot atunci când sunt în for‑
mă fizică maximă. Cred că la Universitatea 
avem tot ce ne trebuie ca să fim şi ca să ne 

„Cel mai 
important 
pentru un 
fotbalist 
este să simtă 
că oamenii 
din jurul lui 
cred în el“

LYES HOURI:

Pe cât de inventiv şi creativ este 
LYES HOURI pe teren, pe atât 
de simplu şi modest este ca om. 
Şi o spunem în sensul cel mai 
bun: pentru el, o zi perfectă e o zi 
obişnuită, iar dragostea pe care o 
simte faţă de familie, faţă de fani 
şi faţă de Universitatea Craiova 
pare că i se întoarce din plin, cum 
este şi firesc. Simplu şi la obiect, 
aşadar, un om bine orientat şi, 
după toate aparenţele, fericit. Deşi 
s‑a născut în nordul Franţei, Houri 
spune că simte că s‑a întors acasă 
şi abia aşteaptă să joace iarăşi în 
faţa suporterilor Ştiinţei, pe care îi 
caracterizează drept „unii dintre cei 
mai calzi din România“.



simţim fotbalişti mari. Stadionul, fanii, con‑
diţiile care ni se oferă în general, totul e la 
nivel înalt.

Ce fel de relaţie ai cu Laurenţiu Reghecam-
pf şi ce îl face special, între alţi antrenori 
cu care ai lucrat?

Ah, Reghe e super tip, super! Am o relaţie 
foarte bună cu el şi mă ajută mult să simt că 
are mare încredere în mine. Ca fotbalist, asta 
mi se pare cel mai important: să simţi că oa‑
menii din jurul tău cred în tine. Când o simţi 
din partea antrenorul e cu atât mai important, 
pentru că începi să ai şi tu altfel de încredere 
în tine şi doar aşa reuşeşti să‑ţi depăşeşti limi‑
tele. Mister chiar e un profesionist desăvârşit, 
atât pe teren cât şi în viaţa privată, ne susţine 
mult pe toate planurile.

Ai lucrat inclusiv cu Gheorghe Hagi, iar 
perioada Viitorul a fost una dintre cele 
mai bune din cariera ta. Ce ai învăţat de 
la Hagi? Te‑ai bucurat că Farul a câştigat 
campionatul anul trecut?

Hagi rămâne ca un tată pentru mine, pen‑
tru că nu mi‑a fost uşor să vin într‑o ţară 
străină, iar el m‑a ajutat mult. Pe atunci nu 
vorbeam nici română şi nici engleză prea 
bine, aşa că adaptarea nu a fost uşoară, dar 
până la urmă am reuşit. A fost poate cea mai 
bună perioadă din cariera mea, pentru că 
am câştigat cupa şi supercupa, deşi aveam 
o echipă foarte tânără. Sper s‑o depăşesc 
aici, la Craiova. Şi da, am fost fericit pentru 
Farul că a luat campionatul, recunosc. M‑am 
bucurat mai ales pentru Hagi, pentru că ştiu 
cât de mult se implică şi merită să reuşească.

Cât de dificil este pentru un fotbalist cu 
înălţimea ta să joace mijlocaş central şi 
care crezi că sunt calităţile prin care com-
pensezi această lipsă de gabarit?

Aşa e, nu e uşor să fii mai micuţ, în fotbalul 
modern, mai ales când joci la centrul terenu‑
lui. Dar au şi jucătorii mai scunzi alte calităţi. 
Eu cred că sunt mai tehnic şi poate şi mai in‑
teligent, văd jocul bine, am nişte calităţi care 
mă fac să compensez lipsa de gabarit. Mereu 
i‑am apreciat enorm pe jucătorii foarte mari 
care au fost cei mai buni în ciuda lipsei lor 
de forţă şi înălţime. Sunt mare fan Iniesta şi 
Modric, de mic încercam să fur meserie de la 
ei. Cred că orice echipă are nevoie de măcar 
un jucător de acest tip şi sper că şi eu mă voi 
integra foarte bine la Craiova şi voi aduce un 
plus, în special pe faza ofensivă.

La ce nivel ţi se pare Universitatea Craiova 
faţă de perioada pe care ai petrecut‑o aici 
înainte?

Mi‑e greu să apreciez eu şi prefer să n‑o fac 
şi să las rezultatele să vorbească. Clubul este 
unul foarte profesionist şi fotbalişti talentaţi 
erau şi atunci şi sunt şi acum, depinde însă 
doar de echipa toată să arătăm mai bine decât 
în anii trecuţi.

Cum ar fi o zi perfectă pentru tine, de di-
mineaţa până seara, la culcare?

Am o viaţă bună, o zi normală din viaţa 
mea aş zice că e perfectă. Să mă antrenez 
bine, să stau cu familia, să mă bucur de ei şi 
de prietenii mei. Apoi, seara, dacă am timp 
să mă joc un pic pe Play Station şi să văd un 
meci de fotbal, cu atât mai bine. Printre ele să 

fie şi nişte mâncare bună şi apoi odihnă din 
plin, pentru mine e perfect. 

Când a fost ultimul moment în care ai fost 
fericit şi de ce?

Acum trei luni, când s‑a născut copilul 
meu. Nu cred că există fericire mai mare în 
viaţa unui om.

Întâlnim Sepsi, o echipă neînvinsă în acest 
sezon şi una dintre revelaţiile din Superli-
ga. Cum crezi că va fi meciul? Fă‑ne, te ru-
găm, o scurtă avancronică.

Nu am fost în România în ultimii doi ani, 
însă am urmărit campionatul şi am fost im‑
presionat de Sepsi. Chiar şi parcursul lor în 
Europa din acest an a fost unul foarte bun. 
E clar un adversar foarte dificil, însă vin pe 
Oblemenco, la noi acasă, şi aici cred că sun‑
tem favoriţi cu oricine. E foarte important 
să avem o altă atitudine şi să câştigăm, pen‑
tru că nu am arătat deloc bine în ultimele 
două meciuri şi trebuie să ne revanşăm în 
faţa fanilor.

Îţi mulţumim şi te rugăm să le transmiţi 
un mesaj fanilor Craiova care vor citi acest 
interviu.

Vreau să le mulţumesc fanilor pentru nu‑
meroasele mesaje pe care mi le‑au dat pe con‑
tul meu de Instagram. Am primit multe de 
genul „bine ai venit înapoi acasă“ şi am fost 
foarte impresionat, m‑au făcut să mă simt 
bine. Sper să ne vedem în număr cât mai mare 
pe stadion şi abia aştept să joc iarăşi în faţa 
lor, pentru că sunt unii dintre cei mai calzi 
suporteri din România.

UNIVERSITATEA – SEPSI ÎN CIFRE

Ardelenii vin motivaţi 
să egaleze situaţia 
partidelor directe
• După rezultatele foarte bune împotriva Şti‑

inţei din ultima perioadă (7 deplasări con‑
secutive pe Oblemenco fără înfrângere), 
Sepsi e aproape să egaleze în clasamentul 
meciurilor directe. Din cele 22 de întâlniri, 
Universitatea a câştigat nouă, Sepsi opt, 
iar cinci s‑au terminat la egalitate.

• Partidele dintre cele două formaţii au fost 
foarte echilibrate încă de la primul duel, 
deşi Sepsi era încă în liga secundă pe 
atunci. Pe 25 octombrie 2016, Universita‑
tea trecea greu de covăsneni, la Braşov, cu 
un gol marcat de Andrei Ivan în minutul 
10 al primei reprize de prelungiri.

• Cel mai bun marcator al meciurilor directe 
rămâne brazilianul Gustavo di Mauro, cu 
5 reuşite. Acesta este secondat de Marius 
Ştefănescu, care a ajuns la cota 4 în con‑
fruntările cu Universitatea.

• Laurenţiu Reghecampf nu are nicio victo‑
rie ca antrenor împotriva lui Sepsi. În 4 
meciuri cu covăsnenii, toate pe banca Cra‑
iovei şi toate în sezonul 2021‑2022, Reghe 
a reuşit doar un egal şi a suferit trei înfrân‑
geri. Acestea au inclus cele două înfrângeri 
grele din ambele tururi ale semifinalelor 
Cupei României. 

• De partea cealaltă, Liviu Ciobotariu are un 
record excelent ca antrenor împotriva Ştiin‑
ţei: 4 victorii, 2 egaluri şi 3 înfrângeri. Ciobi 
a pregătit patru echipe diferite în meciurile 
cu Universitatea: ASA Târgu Mureş, FC Bo‑
toşani, Hermannstadt şi FC Voluntari.

• La confruntările directe dintre cei doi an‑
trenori, Laurenţiu Reghecampf conduce, 
cu 4 victorii. În rest a mai fost un egal, iar 
2 meciuri au fost câştigate de echipele pre‑
gătite de Ciobotariu.

• Cu doar 2 goluri primite în cele 6 parti‑
de de campionat jucate până acum (Sepsi 
are şi două restanţe de disputat), adver‑
sarii noştri au cea mai bună apărare din 
Superliga. De partea cealaltă, cu doar 11 
reuşite, Universitatea are cel mai slab atac 
din primele 5 clasate, într‑un clasament 
dominat de Rapid, cu 18 goluri.

• Se întâlnesc două echipe care termină 
foarte bine partidele, cu majoritatea go‑
lurilor de până acum marcate în ultimul 
sfert de oră al meciurilor. Sepsi impresio‑
nează la acest capitol, reuşind nu mai pu‑
ţin de 71,5% din goluri după minutul 75. 
Covăsnenii nu au înscris deloc până acum 
în prima jumătate de oră a meciurilor din 
campionat.



Septembrie – luna plină a aniversărilor, 
dar şi a comemorărilor

Septembrie este o lună foarte încărcată 
pentru suflarea alb‑albastră. Şi, cum îi stă 
bine unui club plin de pasiune ca al nostru, 
în jurul acestei prime luni de toamnă gravi‑
tează atât marile bucurii, cât şi marile tristeţi.

Motivele de bucurie încep încă din prima 
săptămână a lui septembrie, Universitatea 
aniversând 75 de ani de existenţă, după cum 
ştiţi cu toţii deja, pe 5.09.2023. Continuă cu 
numeroase aniversări ale unor oameni din 
club sau ale unor legende ale Ştiinţei: tot pe 
5 îl serbăm pe Corneliu Papură, pe 9 pe Sil‑
viu Lung, pe 13 pe Grigore Ciupitu, pe 14 pe 
Ion Velea, pe 18 pe Nicuşor Bancu, iar pe 19 
pe Laurenţiu Reghecampf. În plus, pe 17 sep‑
tembrie se vor împlini 50 de ani de când s‑a 
înfiinţat Cenaclul Flacăra, sub conducerea po‑
etului Adrian Păunescu.

Rămânem însă şi cu marile pierderi ale 
acestei luni. Trei mari şi regretate nume din 
istoria Universităţii Craiova s‑au născut în 
luna septembrie. Cel mai mare este şi va ră‑
mâne, fără îndoială, Ilie Balaci. Acesta s‑a năs‑
cut pe 8 septembrie în comuna Bistreţ, din 
sudul Doljului, dar a fost înregistrat de pă‑
rinţi abia pe 13 septembrie, dată care apărea 
oficial, în certificatul său de naştere. Marea 

legendă a Universităţii povestea cu umor pă‑
ţania, într‑un interviu mai vechi pentru Ade‑
vărul: „Taică‑miu era la armată când m‑am 
născut, aşa că bunica l‑a trimis pe bunicul la 
Sfatul Popualr, să mă declare. Numai că bu‑
nică‑miu n‑a mai ajuns, s‑a oprit la cârciumă 
să dea de băut, că devenise bunic. Când s‑a 
întors, într‑un final, acasă, câteva zile mai târ‑
ziu, bunica l‑a întrebat: «Ei, fuseşi?! Declaraşi 
copilu’?» «Aoleu, uitai!». Aşa că l‑a trimis iar 
şi, în loc să mă nasc de Sfânta Maria mică, am 
ajuns să fiu înregistrat de Ziua Pompierilor!“.

Tot în septembrie s‑au născut regretaţii 
Titi Teaşcă, legendarul şi controversatul an‑
trenor care a obţinut prima Cupă a României 
pentru Universitatea, şi Petre Deselnicu, fot‑
balist emblematic, nume de bază în echipa 
care a câştigat primul titlu de campioană din 
istoria Craiovei. Personaj simpatic şi plin de 
umor, despre Deselnicu se spune că a inclus 
două glume chiar şi‑n ultimele sale cuvinte, 
înainte să fie suit pe masa de operaţie pentru 
o intervenţie pe cord. Prima i‑a fost adresată 
lui Ilie Balaci, care venise să‑l vadă şi pe care 
l‑a întrebat: „Ce‑i, Ilie, venişi să mă transferi 
la arabi?“. A doua i‑a spus‑o chiar chirurgului 
care l‑a operat: „Hai, că ştiu ce vrei, vino să‑ţi 

dau un autograf!“. Deşi doctorii s‑au luptat 
aproape 7 ore ca să‑l salveze, Petre Deselni‑
cu murea, la 57 de ani, în dimineaţa zilei de 
14 iulie.

În fine, pe 14 septembrie anul trecut l‑am 
pierdut şi pe Nicolae „Ţîcă“ Zamfir, antre‑
nor român emblematic la nivelurile echi‑
pelor de juniori, de numele căruia se leagă 
unele dintre cele mai mari performanţe ale 
Universităţii din anii ’80 şi ’90, dar şi renaş‑
terea acesteia din 2013. Nicolae Zamfir a ră‑
mas un apropiat al Ştiinţei până la moarte, iar 
pierderea lui este încă proaspătă în amintirea 
tuturor celor care l‑au preţuit şi iubit.

Adversarii la zi   SEPSI

Revelaţia 
Superligii vine la 
Craiova cu moral 
excelent şi cu 
tot lotul valid
• Sepsi Sfântu Gheorghe a reuşit să cuce‑

rească 4 trofee majore începând cu 19 mai 
2022, când a câştigat prima Cupă a Româ‑
niei din istoria clubului, într‑o finală cu FC 
Voluntari. Au urmat încă o cupă, sezonul 
trecut (finală cu U Cluj), şi două supercu‑
pe, covăsnenii reuşind de fiecare dată să 
învingă campioana en‑titre (mai întâi pe 
CFR, apoi pe Farul).

• Sepsi s‑a mişcat bine şi pe piaţa transferu‑
rilor în această vară, reuşind aduceri im‑
portante: în atac au venit Debeljuh (fost la 
CFR) şi albanezul Kallaku, la mijloc Isnik 
Alimi (macedonean), iar linia de fund a 
fost întărită cu alţi patru fotbalişti: Florin 
Ştefan (revenit de la Rapid), Darius Oro‑
ian, Bogdan Oteliţă şi ultima lovitură a 
oaspeţilor noştri, ungurul Akos Kecskes, 
fundaş central format la juniorii Atalantei, 
ultima oară la LASK Linz. 

• Deşi în general au reuşit să‑şi păstreze 

fotbaliştii de bază, în ciuda interesului 
major pentru ei, Sepsi a fost nevoită şi să 
renunţe la un jucător important: Andres 
Dumitrescu a ajuns la Slavia Praga după 
ce clauza de 1 milion de euro i‑a fost plăti‑
tă. Patronul Laszlo Dioszegi, care spusese 
deja că banii nu sunt o prioritate (cu refe‑
rire la faptul că a respins ofertele pentru 
Ştefănescu), a subliniat că nu l‑ar fi cedat 
nici pe Dumitrescu, dacă nu ar fi existat 
acea clauză în contract.

• Ultimul meci oficial al lui Sepsi a fost şi cel 
mai neconvingător: covăsnenii au acuzat 
oboseala după returul de foc de la Bodo/
Glimt şi au învins norocos pe UTA, 1‑0 în 
prelungiri, după ce arădenii avuseseră oca‑
ziile mai mari. 

• Tot cu UTA, Gabriel Debeljuh a revenit pe 
gazon după mai bine de un an de absenţă 

cauzată de o accidentare gravă (ruptură a 
ligamentelor încrucişate). Până la acciden‑
tare, acesta avusese o perioadă foarte bună 
la CFR Cluj, unde a marcat 33 de goluri în 
103 meciuri.

• Neînvins de peste 200 de zile, Liviu Ciobo‑
tariu a fost ales antrenorul lunii august. 
Înainte de deplasarea la Craiova, acesta  a 
declarat: „Va fi o deplasare dificilă, pentru 
că întâlnim o echipă rănită în orgoliu după 
ultimele două rezultate. În ciuda acelor re‑
zultate, Universitatea Craiova are o expri‑
mare foarte bună şi un lot foarte valoros. 
Noi venim după o întrerupere care ne‑a 
prins foarte bine. Tot lotul este valid şi am 
avut timpul necesar pentru a pregăti acest 
joc. Suntem foarte motivaţi, într‑o formă 
bună şi mergem la Craiova dornici să ne 
păstrăm invincibilitatea din acest sezon.“

Ilie Balaci şi Petre Deselnicu, doi dintre 
cei mai regretaţi eroi ai Ştiinţei, s‑au 
născut amândoi în luna septembrie


